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Rosu (ASF): Asigurarile în România reprezinta 1% din PIB;asta arata ca suntem o

piata mica, nedezvoltata, dar cu potential extraordinar

Piata asigurarilor din România reprezinta circa 1% din PIB, ceea ce arata ca suntem o piata mica,

nedezvoltata, dar cu un potential extraordinar de mare de dezvoltare, potrivit lui Cristian Rosu,

vicepresedintele Sectorului Asigurari-Reasigurari al Autoritatii de Supraveghere Financiara.

 

Conform datelor prezentate de acesta la o dezbatere în cadrul proiectului de informare "Catre o Românie

Asigurata", dupa primele trei trimestre ale acestui an totalul primelor brute subscrise a fost de 9,8 miliarde de lei,

ceea ce reprezinta o crestere cu 15% fata de perioada similara a anului trecut.

 

"Prognozez ca, la sfârsitul anului, vom avea o crestere de peste 20% fata de anul 2020, o rata de crestere foarte

importanta. În fiecare an am avut cresteri de 8-10-11%. Acesta arata ca, în profunzimea activitatii de asigurari,

probabil atât asiguratorii, cât si brokerii, au fost mai aproape de nevoile clientilor, dar si clientii- persoane fizice,

juridice, consumatorii - au constientizat ca este necesara acoperirea unor riscuri care altfel, în momentul producerii

lor, sunt prea scumpe ca sa poti sa ti le permiti", a spus Rosu la dezbaterea organizata de Uniunea Nationala a

Societatilor de Asigurare si Reasigurare din România si Digi24.

 

Acesta a subliniat ca România este în continuare tributara asigurarilor generale, ce reprezinta circa 64% din totalul

asigurarilor si a atras atentia ca, din punctul sau de vedere, asigurarile de viata sunt extrem de importante, atât

pentru persoane fizice, cât si pentru economie.

 

"Ce înseamna pentru economie acumularile din zona asigurarilor de viata, care, în tarile occidentale la care ne

place sa ne raportam, reprezinta peste 60% din totalul asigurarilor? În economia franceza, de exemplu, asigurarile

de viata reprezinta peste 60% din total pietei de asigurari, iar piata de asigurari din Franta reprezinta peste 12% din

PIB. Noi, în România, abia reusim sa trecem de 1% din PIB ca valoare totala a asigurarilor dintr-un an. Asta ne

arata ca suntem înca o piata mica, înca o piata nedezvoltata, înca o piata nesofisticata, dar în acelasi timp ne arata

sa ne uitam si la partea plina a paharului, ca avem înca un potential extraordinar de mare de dezvoltare. Este un loc

în care putem sa contribuim din plin atât la crestere economica cât si la crestere de bunastare", a explicat Cristian

Rosu.

 

Vicepresedintele ASF, a mentionat ca asigurarile de viata au avut o crestere în jur de 22% în primele noua luni ale

anului, iar acestea, împreuna cu asigurarile de sanatate, cumuleaza sume pe care asiguratorii trebuie sa le utilizeze,

"nu pot sa le adune si sa le tina în sertar".

 

"Trebuie sa faca ceva cu ele. Şi atunci ele se vor duce în economia reala. Sa ne gândim ce ar însemna ca din cele

10 miliarde de lei, cifra de afaceri per global piata de asigurari în trimestrul 3, sa reprezinte 60% asigurarile de

viata Asta ar fi însemnat 6 miliarde de lei, deci circa 1,2 miliarde euro, sa fi fost reinvestiti în economie.(...)

O asigurare de viata nu este ca o asigurare de RCA, dupa 6 luni a expirat...Sunt acumulari pe termen lung, pe 10,

15, 20 de ani, deci dau si posibilitatea statului sa aiba predictibilitate asupra unor sume pe care nu le ramburseaza

la termen într-un ritm strict ca si o anumita dobânda prestabilita", a punctat Rosu.

 

În ceea ce priveste asigurarile de sanatate, el a semnalat ca au început sa aiba un trend crescator în ultimii ani, "la

un moment dat" avansul fiind de 32%.

 

"Acest 32% pare mare ca suma procentuala, dar în realitate discutam de câteva sute de milioane de lei pe an.

Sumele sunt mici. E un început la care trebuie sa ne raportam. Statul, oricât ar fi de bogat la un moment dat nu va

putea asigura, oferi servicii de asigurare de sanatate populatiei în integralitatea ei, la întreaga nevoie si atunci
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singura posibilitate de acoperire a acestei nevoi suplimentare nu se poate realiza decât din aceste asigurari de

sanatate. Asigurarile de sanatate sunt elementul complementar care poate sa vina si sa sprijine sistemul sanitar

românesc. Prin anumite modificari legislative la care noi lucram, am avut si niste discutii cu factori decidenti, care

la un moment dat au agreat ideile noastre, încercam ca, la un moment dat, aceste sume sa poata fi folosite si în

sistemul public, sistem care astfel se poate suprafinanta, el fiind tot timpul într-o nevoie. Niciodata sistemul public

de sanatate nu va putea sa asigure sumele necesare si suficient pentru ca sistemul de sanatate sa fie cel pe care ni-l

dorim. Este nevoie de surse de finantare suplimentare, precum asigurarile voluntare de sanatate", a concluzionat

vicepresedintele ASF.
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